
Rozważania Biblijne – 1 stycznia 2023 

 

Drugie czytanie  - z listu Pawla do Galatow  4, 4-7 

Gdy jednak nadeszła pełnia czasu, zesłał Bóg Syna swego, zrodzonego z niewiasty, 

zrodzonego pod Prawem, aby wykupił tych, którzy podlegali Prawu, abyśmy mogli 

otrzymać przybrane synostwo. Na dowód tego, że jesteście synami, Bóg wysłał do 

serc naszych Ducha Syna swego, który woła: Abba, Ojcze! A zatem nie jesteś już 

niewolnikiem, lecz synem. Jeżeli zaś synem, to i dziedzicem z woli Bożej.  

 

« Gdy jednak nadeszła pełnia czasu, zesłał Bóg Syna swego » 

- Pawel porusza temat, bedacy kluczem zrozumienia nie tylko jego listow ale calej 

Bibli : historia biblijna jest podazaniem calej ludzkosci do spelnienia sie 

odwiecznego planu troskliwego Boga.  

- Autorzy tekstow zawartych w Nowym Testamencie wielokrotnie zapewniaja i 

udowadniaja, ze meka, smierc i zmartwychwstanie Jezusa sa wypelnieniem 

Pisma, wypelnieniem zapowiedzi prorokow. 

• « z pomocą Bożą żyję do dzisiaj i daję świadectwo 

małym i wielkim, nie głosząc nic ponad to, co 

przepowiedzieli Prorocy i Mojżesz. » (Dz 26,22) 

• «  A stało się to wszystko, aby się wypełniło słowo 

Pańskie powiedziane przez Proroka: Oto Dziewica 

pocznie i porodzi Syna, któremu nadadzą imię 

Emmanuel, to znaczy: "Bóg z nami". (Mt 1, 22) 

Na przestrzeni wiekow, czlowiek bedac wolnym, nie raz « opoznial » plany Boze. 

Prorocy wiele razy napominali narod wybrany ale nigdy nie tracili nadziei : 



• «  Obwieszczam od początku to, co ma przyjść, i 

naprzód to, co się jeszcze nie stało. Mówię: Mój zamiar 

się spełni i uczynię wszystko, co zechcę. » (Iz 46 ,10) 

• « Jestem bowiem świadomy zamiarów, jakie zamyślam 

co do was - wyrocznia Pana - zamiarów pełnych pokoju, 

a nie zguby, by zapewnić wam przyszłość, jakiej 

oczekujecie. Będziecie Mnie wzywać, zanosząc do 

Mnie swe modlitwy, a Ja was wysłucham. «  (Jr 29,11-

12) 

 

« zesłał Bóg Syna swego, zrodzonego z niewiasty, zrodzonego pod Prawem » 

- W tych kilku slowach, Pawel zawarl cale mysterium Jezusa Chrystusa : 

 

1.  jest Synem Bozym 

2. i jednoczesnie czlowiekiem (urodzonym przez 

kobiete, co w jezyku biblijnym znaczy : czlowiek jak 

innni) 

« zrodzonego z niewiasty » 

• «  Nie dla ludzi stworzona jest pycha ani szalony gniew 

dla zrodzonych z niewiasty. » (Syr 10,18) 

• « Czy człowiek jest sprawiedliwy w oczach Boga, a syn 

niewiasty - bezgrzeszny? » (Hi 25,4 

 

Jezus tez uzywal tego okreslenia : « Zaprawdę, 

powiadam wam: Między narodzonymi z niewiast nie 

powstał większy od Jana Chrzciciela. » (Mt 11,11) 

« Powiadam wam: Między narodzonymi z niewiast nie 

ma większego od Jana. Lecz najmniejszy w królestwie 

Bożym większy jest niż on». (Lk 7,28) 

 

3. pochodzi z narodu zydowskiego (« zrodzony pod 

Prawem Mojzesza ») 

« aby wykupił tych, którzy podlegali Prawu, abyśmy mogli otrzymać przybrane 

synostwo » 

- Wyrazenie « podlegac prawu » zaklada postawe niewolnika. Tymczasem Jezus 

przeprowadza nas z tej sytuacji niewolika do sytuacji przybranego syna, calkowicie 

ufajacego swemu Ojcu… 

- Wykupil : tutaj znaczy : wyzwolil. 

- W czasach Starego Testamentu wykupujacym nazywano czlowieka, ktory uwalnial 

niewolnikow, a dokladniej mowiac : ktory zwracal im wolnosc.  
 

 



« Na dowód tego, że jesteście synami, Bóg wysłał do serc naszych Ducha Syna 

swego, który woła: Abba, Ojcze! A zatem nie jesteś już niewolnikiem, lecz 

synem. Jeżeli zaś synem, to i dziedzicem z woli Bożej. » 

- Jezus zyjac na ziemi pokazywal na czym polega synowska postawa wobec Boga 

Ojca. Uczyl, jak ufac bezgranicznie Ojcu w kazdej sytuacji, szczegolnie tej, « gdy 

wydaje sie nam, iz « wszystko sie wali… » Duch Swiety zyje w nas, uzdalniajac 

kazdego do zaufania i milosci.  

 

 

 

Ewangelia wedlug Lukasza  2, 16-21 

Udali się też z pośpiechem i znaleźli Maryję, Józefa i Niemowlę, leżące w żłobie. Gdy 

Je ujrzeli, opowiedzieli o tym, co im zostało objawione o tym Dziecięciu. A wszyscy, 

którzy to słyszeli, dziwili się temu, co im pasterze opowiadali. Lecz Maryja 

zachowywała wszystkie te sprawy i rozważała je w swoim sercu. A pasterze wrócili, 

wielbiąc i wysławiając Boga za wszystko, co słyszeli i widzieli, jak im to było 

powiedziane. Gdy nadszedł dzień ósmy i należało obrzezać Dziecię, nadano Mu imię 

Jezus, którym Je nazwał anioł, zanim się poczęło w łonie [Matki]. 

- W czytanym dzis fragmencie Ewangeli kazdy szczegol jest wazny.  

 

« Udali się też z pośpiechem i znaleźli Maryję, Józefa i Niemowlę, leżące w 

żłobie. Gdy Je ujrzeli, opowiedzieli o tym, co im zostało objawione o tym 

Dziecięciu. » 

- W tamtych czasach pasterze nie mieli dobrej opini. Ich praca nie pozwalala im 

przychodzic do synagog na modlitwe i przestrzegac szabatu. Dlatego wielu 

pogardzalo nimi i uwazalo ich za ludzi z marginesu spolecznego. A to wlasnie oni 

dostepuja zaszczytu uczestniczenia w wydarzeniu, ktore zmieni bieg czasu, ktore 

zmieni historie ludzkosci… 

Kilka zdan wczesniej Lukasz pisze :  

« W tej samej okolicy przebywali w polu pasterze i trzymali straż nocną nad swoją 

trzodą. Naraz stanął przy nich anioł Pański i chwała Pańska zewsząd ich oświeciła, 

tak że bardzo się przestraszyli. Lecz anioł rzekł do nich: «Nie bójcie się! Oto 

zwiastuję wam radość wielką, która będzie udziałem całego narodu: dziś w mieście 

Dawida narodził się wam Zbawiciel, którym jest Mesjasz, Pan. A to będzie znakiem 

dla was: Znajdziecie Niemowlę, owinięte w pieluszki i leżące w żłobie». (w. 9-12) 

W przeciwienstwie do pasterzy oglaszajacych wszedzie nowine, « Maryja 

zachowywała wszystkie te sprawy i rozważała je w swoim sercu. »  

Maryja zgodzila sie zostac matka Jezusa. Cale swe zycie pokornie oddala w sluzbie 

wypelnienia sie zbawczego planu Boga. Nie Ona jest w centrum tego planu ale Jej Syn 

Jezus, ktorego imie oznacza « Bog zbawia ».   



• « Moje myśli przeraziły bardzo mnie, Daniela; zmieniłem 

się na twarzy, lecz zachowałem wydarzenie w 

sercu. » (Dn 7,28) 

Ksiega proroka Daniela byla dobrze znana w czasach Jezusa. Zapowiadala min. 

nadejscie Mesjasza – tryumfujacego krola, ktory wybawi Izrael ze wszystkich 

nieprzyjaciol.  

« Gdy nadszedł dzień ósmy i należało obrzezać Dziecię, nadano Mu imię Jezus » 

- W jezyku hebrajskim imie Jezus znaczy : Bog zbawia.  

• « dziś w mieście Dawida narodził się wam Zbawiciel, 

którym jest Mesjasz, Pan. » ( Lk 2,11) 

- Jezus jak kazdy chlopiec zydowski zostal obrzezany osmego dnia po narodzinach. 

Klika zdan pozniej Lukasz pisze : « Gdy potem upłynęły dni ich oczyszczenia według 

Prawa Mojżeszowego, przynieśli Je do Jerozolimy, aby Je przedstawić Panu. Tak 

bowiem jest napisane w Prawie Pańskim: Każde pierworodne dziecko płci męskiej 

będzie poświęcone Panu. Mieli również złożyć w ofierze parę synogarlic albo dwa 

młode gołębie, zgodnie z przepisem Prawa Pańskiego. » (w. 22-24) 
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